
PROTOKÓŁ  NR  XXXIX/2018 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           
przebiegu obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 18 października              

2018 r. w godzinach od 13.00 do 14.45 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy                            

w Osiecznej. 

 

 

 

Przewodniczący obrad:  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Osiecznej Pan Roman Lewicki. 

 
 

Otwarcia XXXIX sesji Rady Miejskiej oraz powitania Radnych, Gości i pracowników 

Urzędu Miasta i Gminy dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki. 

Na stan 15 Radnych w obradach XXXIX sesji Rady Miejskiej udział wzięli Radni: 

1. Pani Zofia Biała 

2. Pan Mirosław Forszpaniak 

3. Pan Zbigniew Demski 

4. Pani Judyta Maria Dudka 

5. Pan Jarosław Glapiak 

6. Pani Renata Helena Helińska 

7. Pan Robert Przemysław Jaraczewski 

8. Pan Marek Kozak  

9. Pani Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Pan Hubert Kraśner  

11. Pan Roman Paweł Lewicki 

12. Pan Robert Skrzypek. 

Pani Radna Magdalena Klak i Pan Radny Andrzej Kaczmarek poinformowali o nieobecności 

na dzisiejszej sesji. Nieobecny na posiedzeniu Rady jest również Pan Radny Dariusz Bojek. 

Lista obecności Radnych Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w obradach XXXIX sesji Rady Miejskiej udział wzięli pracownicy Urzędu Miasta                      

i Gminy w osobach: 

Pan Stanisław Glapiak -   Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Stefan Kuśnierek  -   Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Sławomir Kosmalski  -   Sekretarz Miasta i Gminy Osieczna,  

Pani Hanna Włodarczak  -   Skarbnik Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Krzysztof Bojarczuk   -   Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Aldona Nyczak   -   podinspektor Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Małgorzata Nowak -   protokolant. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki stwierdził, że w sesji uczestniczy                 

dwunastu Radnych, w związku z czym podejmowane uchwały będą miały charakter 

prawomocny. 
 
 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Otwieram XXXIX sesję Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 18 października 2018 r. Witam 

Państwa Radnych, Państwa Sołtysów i pracowników Urzędu na kolejnej sesji Rady Miejskiej. 

Witam także na dzisiejszej sesji Gościa Pana Stanisława Kowaliszyna. Lista obecności 

zaproszonych Gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt pierwszy porządku obrad. W punkcie drugim przedstawię porządek obrad 

XXXIX sesji. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Odczytanie porządku obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

3. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

4. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                        

w Osiecznej. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Osiecznej. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Osieczna. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Osieczna. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy (dot. miejscowości Osieczna). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy (dot. miejscowości Wojnowice).  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Osieczna”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna                

na 2018 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Osieczna na lata 2018-2028. 

18. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Przyjęcie protokołu XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

21. Zakończenie obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Osiecznej.  

Czy Państwo Radni mają pytania, uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. 

Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad, proszę 

podnieść rękę - 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu?                           

– 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych 

uczestniczących w posiedzeniu 12 głosami „za” przyjęła porządek obrad XXXIX sesji. 

Zamykam punkt 2. Otwieram punkt zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej                  

w Osiecznej.  

Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić interpelacje? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

3 porządku obrad. Otwieram punkt 4.  

Ad. 4. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Pan Przewodniczący Mirosław 

Forszpaniak. Proszę. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Jadąc dzisiaj na sesję przejeżdżałem przez miejscowość Łoniewo. Jest tam położony nowy 

asfalt. W związku z tym moje pytanie dotyczy tego, czy w Kąkolewie w tym roku również 

będzie położony dywanik asfaltowy? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Pani Radna Zofia 

Biała. Proszę. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Szanowni Państwo! Jadąc wczoraj ulicą na osiedlu, na którym mieszkam, skręciłam w dalszą 

część drogi, która prowadzi do tzw. farmy. Na tym odcinku drogi są dziury. Występują one           

w niewielu miejscach na tej drodze. Nie jest to droga bardzo zniszczona, ale są dziury, które 

stwarzają niebezpieczeństwo. Chciałam zgłosić ten fakt i zapytać, jaka jest możliwość 

załatania tych niewielu, ale pokaźnych wyrw. Pomimo, że to jest droga do jednej posesji, to 

często tą drogą chodzimy, jeździmy nad jezioro, do lasu czy na spacery. Niepokoi mnie stan 

tego odcinka drogi, dlatego moje pytanie dotyczy możliwości jego naprawy. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. 

Szanowny Panie Burmistrzu, Szanowna Rado! W związku z zadaniem, które polegało na 

wymianie nawierzchni na kilku ulicach na osiedlu za klasztorem, jadąc w stronę Szkoły, 

chciałbym zapytać czy został wykonany pełen zakres prac, czy planowaliśmy również 

wymianę kilku chodników? Czy w zakresie prac była również wymiana, naprawa 

chodników? Proszę o odpowiedź na moje pytanie. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zgłosić zapytanie w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 4. 

Przechodzimy do punktu 5, tj. do części sprawozdawczej.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                         

w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                         

w Osiecznej. Chciałbym z satysfakcją i radością podzielić się z Państwem informacją, że 

program wymiany pieców, który wspólnie podjęliśmy spotkał się, w moim przekonaniu,                     

z dużym zainteresowaniem wśród mieszkańców. Tylko się cieszyć, że nasze decyzje trafiają 

na podatny grunt bo o tym świadczy liczba złożonych wniosków o dofinansowanie, ale 

również wiele pytań, wątpliwości, które powstają przy okazji takich programów. W związku        

z czym pozostaje tylko się cieszyć, że są pytania, że są zainteresowane osoby. Myślę, że 

dobrze, że jest taki czas, że możemy korzystać z programu gminnego i moim skromnym 

zdaniem jest również ciekawy program rządowy, gdzie jest szeroki wachlarz działań, które 

można podjąć w ramach tzw. termomodernizacji łącznie z wymianą stolarki okiennej, 

drzwiowej, ocieplaniem ścian, dachów, itd. Proszę przypominajmy szczególne tym, którzy 

mają upodobanie w narzekaniu, że wszystko jest do niczego lub że niczego nie ma. Wiem, że 

Pan Tomasz Biernaczyk i Pani Aldona Nyczak przygotowują publikację w gminnej gazecie 

dotyczącą najczęściej zadawanych pytań i udzielanych odpowiedzi związanych z tym 

programem. Jedno z fundamentalnych pytań dotyczy tego, czy można korzystać z jednego                  

i drugiego programu. Nie chcę interpretować tych przepisów ale zachęcam do rozmów i do 

dowiadywania się, jak najlepiej skorzystać z tych propozycji, które są dostępne. W czasie 

moich dyżurów, o czym Państwo doskonale wiedzą, mieliśmy okazję, po raz ostatni w tej 

kadencji pracować nad oświadczeniami majątkowymi. Samorządowcy, którzy przyjdą po nas, 

w następnej kadencji też jak zaczną być radnymi, to pierwsze, co będą zobowiązani zrobić, to 

wypełnić oświadczenia majątkowe. Proszę Państwa wiadomo, że za trzy dni są wybory, 

dlatego nie chcę wchodzić w tematy, które mogłyby być potraktowane jako elementy 

kampanii wyborczej. Kandydaci na radnych, na burmistrza zaprezentowali swoje programy. 
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Często są one zbieżne z tym, o czym rozmawiamy od lat. To są choćby kwestie oświetlenia, 

czy tak jak ostatnio miałem okazję rozmawiać z Panem Burmistrzem na temat rozwiązań, 

które mają na celu bezpieczeństwo osób poruszających się na ulicach osiedlowych, gdzie 

często, bo to nie są ludzie z zewnątrz tylko są to nasi sąsiedzi, szybko jeżdżą samochodami. 

Rozmawialiśmy z Panem Burmistrzem o potencjalnych miejscach, gdzie można wprowadzić 

strefę zamieszkania czyli 30 km/h, gdzie piesi mają bezwzględne pierwszeństwo, szczególnie 

tam gdzie nie ma chodników i nie ma oczekiwań, co do tego żeby te chodniki były, albo są 

takie miejsca, gdzie niekoniecznie te chodniki muszą być, ale byłaby wskazana taka 

gwarancja, że pieszy czy matka z dzieckiem w wózku ma pierwszeństwo przed samochodem. 

Nic to nie będzie znaczyło, jeśli wszyscy nie będziemy pilnować żebyśmy jeździli z kulturą,                               

z dbałością o życie swoich bliskich i sąsiadów. Proszę Państwa brałem też udział                               

w dożynkach i uroczystościach na terenie Gminy, za co serdecznie dziękuję, szczególnie 

mieszkańcom Jeziorek, gdzie brałem udział w dożynkach i mieszkańcom Ziemnic, gdzie 

byłem na jubileuszu OSP. Brałem też udział w posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej                         

i w pracach Komisji Statutowej, o tym będzie również w dalszej części obrad czyli                        

w sprawozdaniach Komisji. Dziękuję.  

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                         

w Osiecznej stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 5. Otwieram punkt 6 porządku obrad.     

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Roman Lewicki: 

Komisja Statutowa została powołana uchwałą Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 czerwca 

2018 r. w następującym składzie: Pan Roman Lewicki – przewodniczący, Pani Renata 

Helińska, Pani Zofia Biała, Pani Krystyna Krajewska i Pan Marek Kozak – członkowie. 

Ponadto w pracach Komisji uczestniczyli: Pan Sekretarz Miasta i Gminy Sławomir Kosmalski 

i Pan Radca prawny Urzędu Krzysztof Bojarczuk. Przedmiotem działania doraźnej Komisji 

było opracowanie projektu Statutu Gminy Osieczna, najpóźniej do 30 września 2018 r. 

Komisja Statutowa działała na posiedzeniach zwoływanych przez Przewodniczącego Komisji. 

Komisja obradowała trzykrotnie, tj. w dniach 23 lipca, 6 sierpnia i 27 września 2018 r. Radni 

Rady Miejskiej byli informowani o terminach posiedzeń oraz mieli możliwość zgłaszania 

wniosków, uwag i propozycji dotyczących projektu Statutu Gminy Osieczna. Do 

przedłożonego przez Komisję projektu Statutu Radni Rady Miejskiej nie wnieśli uwag oraz 

nie zgłosili żadnych wniosków. Komisja Statutowa przygotowała projekt Statutu Gminy 

Osieczna na podstawie wzorca statutu gminy opracowanego przez dr Zbigniewa 

Sypniewskiego i prof. zw. dr hab. Marka Szewczyka - pracowników Wielkopolskiego 

Ośrodka Kształcenia i Studiów Samorządowych w Poznaniu oraz rozstrzygnięć nadzorczych 

Wojewody Wielkopolskiego dotyczących przyjętych statutów przez poszczególne gminy. 

Projekt Statutu Gminy Osieczna został przekazany Przewodniczącemu Rady Miejskiej celem 

dalszego procedowania. Postanowieniem uchwały Rady Miejskiej w Osiecznej Komisja 

Statutowa ulega rozwiązaniu z dniem uchwalenia Statutu Gminy Osieczna.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Statutowej stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Państwo Radni mają projekt Statutu, ja mam do naniesienia kilka propozycji zmian. Te 

zmiany, jak wynika ze sprawozdania, wynikają głównie z rozstrzygnięć nadzorczych 

Wojewody, który sprawdzając uchwalane w tych dniach, w tych tygodniach Statuty przez 

inne gminy, uchylił kilka zapisów, nie zgodził się z kilkoma sformułowaniami. W związku                    

z tym my uprzedzając fakty proponujemy, żeby do tego dokumentu, który Państwo macie 

nanieść poprawki, żeby ograniczyć ryzyko ingerencji Pana Wojewody w ten dokument, który 
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będziemy dzisiaj uchwalać. Druga kwestia. Przed sesją zapytał mnie Pan Przewodniczący 

Demski, czy dzisiaj jest jeszcze czas, żeby wnosić uwagi, czy wyrażać swoje stanowisko 

dotyczące projektu Statutu. Ja zgodnie z moim przekonaniem odpowiedziałem, że dzisiaj 

można zgłaszać wnioski, poprawki, uwagi, itd. Powiedziałem też koledze Radnemu, że 

szkoda, że wcześniej tego nie uczynił bo był czas na zgłaszanie uwag. Jednak to nie blokuje 

nikomu z nas możliwości zgłaszania uwag, wniosków, propozycji, itd. do projektu Statutu. 

Proponuję, jeśli są uwagi, propozycje tę dyskusję o uwagach, propozycjach i zmianach, które 

będziemy nanosić w projekcie przenieść do punktu, w którym będziemy uchwalać Statut.  

Dziękuję. Zamykam punkt 6. W punkcie 7 mamy sprawozdanie z działalności międzysesyjnej 

Komisji Rady Miejskiej. 

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Proszę Pana Przewodniczącego Marka Kozaka o złożenie sprawozdania z działalności 

międzysesyjnej Komisji Rady. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Marek Kozak: 

Komisje Rady Miejskiej w Osiecznej w okresie międzysesyjnym obradowały na jednym 

posiedzeniu w dniu 27 września 2018 r., na którym dokonały analizy informacji                        

o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy,  o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Osieczna oraz o przebiegu wykonania planu finansowego 

instytucji kultury za I półrocze 2018 roku, do których nie zgłosiły uwag i wniosków. Ponadto 

Komisje zapoznały się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej wyrażoną w sprawie  

przedłożonych przez Burmistrza informacji dotyczących wykonania budżetu za I półrocze 

2018 r. W wolnych głosach i wnioskach Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia pozytywnie 

zaopiniowała projekt nadania drodze na Stanisławówce nazwy dr. Bronisława Świderskiego. 

Ponadto zapoznano się z działaniami mającymi na celu ograniczenie hałasu na ulicy 

Przemysłowej w Kąkolewie oraz z pismem Firmy Wielobranżowej „BOST”, dotyczącym 

inwestycji realizowanych przez Gminę Osieczna pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej dla 

miejscowości Świerczyna, Grodzisko i Łoniewo” oraz „Przebudowa z rozbudową 

oczyszczalni ścieków w Osiecznej”.    

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 5 

do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 7. W punkcie 8 mamy sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy. 

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Proszę Pana Burmistrza o złożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej Burmistrza 

iasta i Gminy Osieczna. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Państwo Radni, Szanowni Państwo! W okresie międzysesyjnym,             

tj. od 21 sierpnia 2018 r. do dzisiaj wydałem zarządzenia w następujących sprawach:  

1) zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok, 

2) zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej na 2018 rok, 

3) zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych gminie ustawami na 2018 rok (x2), 

4) wskazania miejsc na obszarze Miasta i Gminy Osieczna przeznaczonych na bezpłatne 

umieszczanie urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów komitetów wyborczych 

na czas kampanii wyborczej w związku z wyborami do rad gmin, rad powiatów                             
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i sejmików województw oraz wójtów, burmistrzów i prezydentów miast wyznaczonych na 

dzień 21 października 2018 r., 

5) powołania pełnomocnika ds. informatyki Terytorialnej Komisji Wyborczej w wyborach 

do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw oraz wójtów, burmistrzów                             

i prezydentów miast zarządzonych na dzień 21 października 2018 r.,  

6) udzielenia upoważnienia do sporządzania aktów pełnomocnictwa do głosowania                           

w wyborach do organów jednostek samorządu terytorialnego, 

7) powołania operatorów informatycznej obsługi obwodowych komisji wyborczych, 

8) powierzenia stanowiska Dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie, 

9) odwołania Pani Wioletty Klak ze stanowiska Dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie, 

10) zmiany Regulaminu Pracy w Urzędzie Miasta i Gminy w Osiecznej, 

11) opracowania materiałów planistycznych na rok budżetowy 2019, 

12) przeprowadzenia konsultacji z organizacjami pozarządowymi „Programu współpracy 

Gminy Osieczna z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2019, 

13) najmu lokalu socjalnego (x2), 

14) przekwalifikowania lokalu tymczasowego na lokal socjalny. 

Uczestniczyłem w: 

1) spotkaniu wójtów, burmistrzów, Starosty Leszczyńskiego i Prezydenta Miasta Leszna, 

którego byłem Gospodarzem, 

2) walnym zebraniu członków Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji 

Wiejskich we Wschowie, 

3) posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej, 

4) XXXI Dniach Osiecznej, 

5) dożynkach w poszczególnych miejscowościach Gminy. Za zaproszenia serdecznie 

dziękuję, 

6) spotkaniu delegacji dożynkowych, 

7) uroczystości rozpoczęcia roku szkolnego w Świerczynie, 

8) uroczystości zakończenia renowacji osieckiego Szpitala, 

9) spotkaniu Koła Diabetyków w Osiecznej, 

10) uroczystości z okazji 90 – lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Ziemnicach, 

11) uroczystości z okazji 20 – lecia Mażoretek, 

12) Gminnym Dniu Seniora,  

13) spotkaniu z dyrektorami szkół i nauczycielami z okazji Dnia Edukacji Narodowej, 

14) spotkaniu grupy Leszczyńskiego Obszaru Strategicznej Interwencji, 

15) spotkaniu dotyczącym prezentacji Programu Priorytetowego „Czyste Powietrze”, 

16) koncercie z okazji 100. Rocznicy Odzyskania Niepodległości w Rydzynie, którego 

organizatorem był Starosta Leszczyński, 

17) giełdzie jesiennej zorganizowanej przez Zespół Szkół w Świerczynie. 

Nadto informuję, że: 

1) brałem udział w uroczystym otwarciu Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej, 

2) uczestniczyłem w uroczystym otwarciu ścieżek rowerowych, 

3) w trzech miejscowościach Świerczyna, Grodzisko i Łoniewo zbliża się do końca budowa 

kanalizacji sanitarnej. Obecnie dwie firmy, które wykonują zadanie swoje działania 

koncentrują głównie na układaniu pozostałych jeszcze fragmentów sieci i kanałów 

bocznych oraz przygotowaniu zajętych pasów drogowych w celu odtworzenia 

nawierzchni jezdni, 

4) po zakończeniu prac i otrzymaniu pozwolenia na użytkowanie Centrum Kultury                             

i Biblioteki w Osiecznej od ponad 2 tygodni mieści się w nowej siedzibie przy                             

ul. Krzywińskiej nr 4, 
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5) zatrudnieni w Urzędzie pracownicy oraz zatrudniona zewnętrzna firma, zakończyli 

wymianę krawężników na ulicach w Osiecznej i Kąkolewie, a także drogach w Kątach                   

i Ziemnicach, które następnie poddane zostały pracom modernizacyjnym polegającym na 

położeniu nowego dywanika asfaltowego. Nową nawierzchnię ułożyła firma Drogi i Ulice 

z Leszna wyłoniona w drodze przetargu nieograniczonego. W ramach tych prac 

modernizacyjnych obecnie trwa czyszczenie kanalizacji deszczowej w Ziemnicach, która 

okazała się kompletnie niedrożna. Czyszczenia dokonuje Miejskie Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji z Leszna. Częściowemu czyszczeniu poddana zostanie również 

kanalizacja deszczowa w Kąkolewie, w rejonie skrzyżowania ul. Pocztowej                                    

z ul. Kolejową, 

6) zlecono pobudowanie odcinka kanalizacji deszczowej przy ul. Bukowej w Osiecznej,                     

a także wykonanie 16 przykanalików kanalizacji sanitarnej przy ul. Południowej                         

w Kąkolewie, 

7) zakończono prace projektowe pod: rozbudowę sieci wodociągowej w miejscowości  

Dobramyśl oraz przebudowę kolektora tłocznego ścieków sanitarnych w Osiecznej 

łączącego przepompownię ścieków znajdującą się przy parkingu na letnisku z siecią 

kanalizacji sanitarnej przebiegającą w ul. Marii Skłodowskiej – Curie. W opracowaniu 

pozostają projekty pod rozbudowę sieci wodociągowej we Frankowie, Grodzisku                               

i Ziemnicach, budowę kanalizacji sanitarnej Osieczna – Stanisławówka, przygotowywana 

jest dokumentacja formalno – prawna pod uzyskanie zezwolenia realizacji inwestycji 

drogowej w zakresie budowy dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenia niskiej 

emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej – w obrębie drogi powiatowej Łoniewo                             

– Świerczyna – Ziemnice oraz Osieczna – Świerczyna, 

8) firma Eneos – Oświetlenie rozpoczęła rozbudowę oświetlenia ulicznego w Kąkolewie: 

wzdłuż drogi krajowej nr 12 i ul. Gruszkowej, a także w Popowie Wonieskim.                              

W najbliższym czasie Wykonawca rozpocznie budowę oświetlenia obwodnicy                             

w Osiecznej, 

9) nad tarasem świetlicy w Łoniewie zamontowano zadaszenie, w tej samej świetlicy,                      

w pomieszczeniach kuchennych odmalowano ściany. Wyremontowano przystanek 

autobusowy w Dobramyśli, 

10) aktualnie trwa przebudowa ul. Morelowej w Kąkolewie polegająca na układaniu 

nawierzchni z trylinki betonowej. Jej realizacja objęta jest dofinansowaniem środkami 

zewnętrznymi, 

11) po wielu miesiącach starań Gmina stała się właścicielem działki w Jeziorkach, na której 

pobudowana zostanie świetlica. Działkę w formie nieodpłatnej przekazał Krajowy 

Ośrodek Wsparcia Rolnictwa w Poznaniu. W związku z tym, że inwestycja posiada 

pozwolenie na budowę złożyliśmy wniosek o dofinansowanie jej realizacji do Urzędu 

Marszałkowskiego w Poznaniu, który w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

został rozpatrzony pozytywnie. W najbliższych dniach zostanie podpisana stosowna 

umowa w tym zakresie.  

Drodzy Państwo! Nawiązując do wypowiedzi Pana Przewodniczącego tematycznie związanej     

z programem wymiany pieców mogę powiedzieć, że już kilkanaście umów zostało 

sfinalizowanych. Tak jak Pan Przewodniczący wszyscy cieszymy się z dużego 

zainteresowania tym programem. Na bieżąco spotykałem się z kadrą kierowniczą Urzędu. 

Przygotowałem projekty uchwał, które Państwo Radni będą dzisiaj procedować. Dziękuję.  

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do części sprawozdawczej? Nie widzę. 

Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 8. Przystępujemy do realizacji punktu 9 porządku obrad.  
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Ad. 9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. Zapewne 

wszyscy Państwo pamiętają, że ta informacja musi być przedstawiona Radzie Miejskiej                      

w tym właśnie czasie. Przedstawienie informacji nie wymaga podejmowania uchwały czy 

opiniowania. Materiał otrzymaliśmy w ustawowo przewidzianym terminie. Mieliśmy czas na 

zapoznanie się z tą informacją w związku z tym, jeśli Państwo pozwolą zapytam, czy są 

pytania albo opinie do informacji przygotowanej w takiej formie? Pani Radna Zofia Biała. 

Proszę.    

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Czy mamy dane dotyczące średniej zdawalności egzaminów w Powiecie? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jako Urząd nie otrzymujemy tego typu danych. Myślę, że z poziomu szkół jak najbardziej 

dyrekcje mogą udostępnić takie wyniki.  

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są jeszcze pytania ze strony Państwa Radnych do przedłożonej informacji? Nie 

widzę. Dziękuję. W moim przekonaniu informacja jest pełna, przejrzysta, zawiera dane 

dotyczące liczby uczniów, ile przeznaczamy na remonty, jakie są wyniki, itd. Jeśli nie ma 

pytań stwierdzam, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok 

szkolny została przedstawiona Radzie Miejskiej w Osiecznej. Proszę Państwa informuję, że 

zrealizowaliśmy punkt 9.  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny stanowi załącznik 

nr 7 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przystępujemy do realizacji punktu 10 porządku obrad.  

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego w Gminie Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 10 otwieram część uchwałodawczą XXXIX sesji. W tym punkcie mamy podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego w Gminie Osieczna. Jak Państwo pamiętają, jest to powrót do uchwały.                     

W związku z czym poproszę o informację o tym, co zostało zmienione w treści uchwały, co 

zostało dostosowane do obecnie obowiązujących przepisów. Proszę Pana Sekretarza                             

o wprowadzenie do projektu uchwały.  

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

W celu likwidacji uchybień wskazanych w wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Poznaniu do projektu Studium wprowadzono odpowiednie uzupełnienia i zmiany. I tak.          

W tekście i na rysunku Studium zamieszczono pełne i aktualne informacje o występowaniu na 

obszarze Gminy złóż kruszyw naturalnych. W tekście Studium zawarto informacje dotyczące 

terenów górniczych występujących na obszarze Gminy i przedstawionych na rysunku planu, 

w tym terenu górniczego Osieczna. Na rysunku Studium wprowadzono jednoznaczne 

oznaczenia i nazwy złóż gazu ziemnego Kąkolewo i Żakowo. Ujednolicono nazewnictwo                         

i oznaczenia terenów istniejącej i planowanej zabudowy na rysunkach Studium oraz w tekście 

Studium. Tekst Studium uzupełniono o ustalenia i wskaźniki dotyczące zagospodarowania 

oraz użytkowania terenów istniejącej zabudowy i innych terenów zainwestowanych, w tym 

terenów zieleni, terenów infrastruktury i terenów sportu i rekreacji. Ponadto w tekście 

Studium uzupełniono rozdział 2 – Uwarunkowania rozwoju Gminy o dane statystyczne 

dotyczące 2016 roku. O dane dotyczące roku 2016 uzupełniono również opracowania 
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analityczne do Studium. Dane za rok 2016 nie miały wpływu na sporządzony bilans terenów 

przeznaczonych pod zabudowę. Zaktualizowano również prognozę oddziaływania na 

środowisko. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Wszystko, co powiedział Pan Sekretarz jest rozpisane w uzasadnieniu czyli cały 

proces powstawania, procedowania i ewentualnego uchwalania został przedstawiony                          

w uzasadnieniu łącznie z tym, jak zachowała się Gmina w związku z podniesionymi 

sprawami przez nadzór. Dokument, który dzisiaj mamy, w przekonaniu twórców tego 

projektu, ma szansę zostać zaakceptowany przez Nadzór, po wcześniejszym jego uchwaleniu 

przez Radę Miejską. Czy są ze strony Państwa Radnych pytania do tego projektu uchwały? 

Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej                        

w Osiecznej z dnia 18 października 2018 r. w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań              

i kierunków zagospodarowania przestrzennego w Gminie Osieczna. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. 1. Uchwala się Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Osieczna. 

2. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Osieczna 

obowiązuje dla całego obszaru położonego w granicach administracyjnych Gminy 

Osieczna. 

W § 2 jest mowa o załącznikach. 

§ 3. Traci moc uchwała Nr XXIII/148/2001 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 28 czerwca 

2001 r. w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Osieczna, wraz z późniejszymi zmianami. 

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                

w takim kształcie, proszę podnieść rękę – 12. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał 

od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 12 Radnych 

jednomyślnie podjęła uchwałę nr XXXIX/326/2018 w sprawie uchwalenia Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego w Gminie Osieczna. 

Uchwała nr XXXIX/326/2018 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 18 października 2018 r.                          

w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

w Gminie Osieczna stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 10. Przystępujemy do realizacji punktu 11 porządku obrad. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Osieczna                                

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy                 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2019. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Materiał dotyczący tego projektu uchwały został nam przedstawiony. Powód, dla którego 

powinniśmy podjąć tę uchwałę jest oczywisty i został przedstawiony w uzasadnieniu. Czy są 

pytania? Czy jeszcze ktoś chciałby wyrazić swoją opinię czy zadać pytanie w tej materii? Nie 

widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej                       

w Osiecznej z dnia 18 października 2018 r. w sprawie programu współpracy Gminy Osieczna 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019. Na 

podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Uchwala się „Program współpracy Gminy Osieczna z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
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pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019”, stanowiący załącznik nr 1 do niniejszej 

uchwały.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                

w takim kształcie, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności                       

12 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr XXXIX/327/2018 w sprawie programu 

współpracy Gminy Osieczna z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                                  

i o wolontariacie na rok 2019. 

Uchwała nr XXXIX/327/2018 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 18 października 2018 r.                          

w sprawie programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 11. Otwieram punkt 12 porządku obrad. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W tym punkcie zajmiemy się uchwaleniem Statutu Gminy Osieczna. Wnoszę o naniesienie 

następujących poprawek w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Osieczna. Pan Mecenas. Proszę. 

Radca prawny Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Proponuję przedyskutowanie i przegłosowanie proponowanych poprawek a później tekstu 

Statutu z przyjętymi poprawkami.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Odczytam proponowane poprawki. W § 16 ust. 3 wers 4 po słowach „wiekiem 

Wiceprzewodniczący” postawić kropkę i skreślić dalszy ciąg zdania, tj. albo najstarszy 

wiekiem radny, gdy nieobecni są wszyscy Wiceprzewodniczący. Kolejna poprawka dotyczy 

skreślenia całego § 17. Następnie w związku ze skreśleniem paragrafu 17 w dotychczasowym 

§ 26 w ust. 2 § 19 należy zastąpić § 18. W dotychczasowym § 32 w ust. 1 § 31 zastąpić § 30. 

W dotychczasowym § 34 skreślić ust. 5. W dotychczasowym § 46 w ust. 1 w wersie 1 i 2 § 18 

zastąpić § 17. W dotychczasowym § 50 ust. 4 otrzymuje brzmienie: Zmiana uchwały może 

nastąpić na tej samej sesji jeżeli zmiana dotyczy oczywistych omyłek i błędów pisarskich oraz 

wówczas gdy wymagają tego szczególne okoliczności, których Rada nie mogła uwzględnić       

w momencie podjęcia uchwały. Kolejna poprawka – w dotychczasowym § 77 w ust. 1                          

w wersie 4 § 71 zastąpić § 70. W dotychczasowym § 109 w wersie 2 § 107 i § 108 zastąpić 

odpowiednio § 106 i § 107. W dotychczasowym § 111 w wersie 1 § 110 zastąpić § 109.                    

W dotychczasowym § 112 w wersie 1 § 110 i § 111 zastąpić odpowiednio § 109 i § 110.                 

W dotychczasowym § 113 w wersie 1 § 110 i § 111 zastąpić odpowiednio § 109 i § 110. 

Ponadto w związku ze skreśleniem paragrafu 17 wszystkim paragrafom następującym po nim, 

należy zmienić numerację. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem przedstawionych 

poprawek do projektu uchwały, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                       

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska 

w obecności 12 Radnych jednomyślnie przyjęła przedstawione poprawki do projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Osieczna. Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos 

w sprawie projektu Statutu? Pan Przewodniczący Demski. Proszę. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Proszę Państwa wytłumaczę się, dlaczego teraz nasunęły mi się uwagi. Przeczytałem projekt 

Statutu i nie mam większych zastrzeżeń. Pozwoliłem sobie przeanalizować projekt Statutu                  

z zapisami poprzedniego Statutu. I wtedy pojawiły się wątpliwości, uwagi, według mnie 

pewne uchybienia, które zauważyłem. Pierwsze uchybienie jest w obecnym rozdziale 15, 

który mówi o zasadach dostępu i korzystaniu przez obywateli z dokumentów Rady, Komisji                 

i Burmistrza. W tym rozdziale jest omówiona dostępność obywateli do wszystkich 

dokumentów, które powstają na Komisjach, Radzie i które wytwarza Burmistrz.                          

W poprzednim Statucie był zapis, którego teraz brakuje. Uważam, że to jest błędne. W tym 

rozdziale nie ma zapisu, że dokumenty z zakresu działania Rady, Komisji i samego 

Burmistrza są dostępne w sieci informatycznej Urzędu Miasta i Gminy oraz w powszechnie 

dostępnych zbiorach danych. Wydaje mi się, że w dobie internetu ten zapis powinien być. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Spieszę wyjaśnić, bo to może moje uchybienie, że wprowadzając w projekt powinienem 

powiedzieć kilka zdań, których nie powiedziałem. Proszę Państwa, Komisja Statutowa zajęła 

następujące stanowisko. W związku z tym, że wiele zapisów regulujących pracę samorządów 

wynika wprost z zapisów ustawy. Zapis, o którym mówi Pan Przewodniczący Demski jest 

zapisany wprost w ustawie. Komisja stanęła na stanowisku, że nie tylko nie chcemy, ale 

nawet nie powinniśmy dublować zapisów, które reguluje akt wyższego rzędu czyli ustawa.                               

W związku z czym proponujemy żeby nie precyzować, nie powtarzać zapisu o dostępie do 

dokumentów bo ten dostęp, o którym wspominał Pan Przewodniczący Demski wynika                      

z ustawy. Komisja w projekcie Statutu pominęła wiele rzeczy z obecnie obowiązującego 

dokumentu by nie dublować zapisów ustawowych.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Mieszkaniec czytając Statut uzna, że w pewnym sensie został mu ograniczony dostęp do 

dokumentów ponieważ w projekcie nie ma zapisów dotyczących tych kwestii. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Nie, ten dostęp nadal jest tyle, że wynika on wprost z ustawy. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Ja to wiem, ale ktoś musi znać ustawę o samorządzie, żeby mieć taką wiedzę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Na Komisji Statutowej rozmawialiśmy na przykład o transmisji on-line w internecie bo 

komuś z nas wydawało się, że nie ma tego zapisu wprost, że z sesji musi być transmisja            

on-line. Wiemy, że od nowej kadencji każda gmina musi transmitować posiedzenia rady. 

Stanęliśmy na stanowisku, że nie będziemy tego zapisywać bo to wynika wprost z ustawy.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Dobrze. Bądźmy konsekwentni. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Taka była intencja Komisji Statutowej. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Bądźmy konsekwentni. W rozdziale 4, który dotyczy organizacji wewnętrznej Rady, w § 11 

jest napisane. Rada jest organem stanowiącym i kontrolnym w Gminie. To też wynika                         

z ustawy o samorządzie – art. 17. W punkcie 2 jest, że ustawowy skład Rady wynosi piętnastu 

radnych. To tak samo jest zawarte w ustawie o samorządzie, gdzie jest określone, że gminy 

do 20.000 mieszkańców mają piętnastu radnych. Więc ten zapis, jak mamy być 

konsekwentni, też nie powinien być w Statucie.   

Radny Rady Miejskiej Pan Jarosław Glapiak: 

Nie każda gmina ma piętnastu radnych. Są większe i mniejsze gminy. jeśli chodzi o liczbę 

mieszkańców.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

To właśnie akcentuję, że zapis w ustawie o samorządzie jest, że gminy, które mają poniżej 

20.000 mieszkańców mają piętnastu radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W ustawie mamy wymienione wszystkie rodzaje gmin, to co powiedział Pan Radny Glapiak, 

od do tysięcy mieszkańców. My precyzujemy i w naszym Statucie rozstrzygamy, że nasza 

Gmina należy do tych, które mają 15 radnych czyli jest to precyzowanie zapisu ustawowego.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Chyba, że tak to należy pojmować.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Byłoby bez sensu gdybyśmy w § 11 w ślad za ustawą powtórzyli zapis i wymienili wszystkie 

rodzaje gmin w Polsce i ilu osobowe mają rady.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Wiadomo w jakiej gminie się mieszka i ile ustawowo nam przysługuje radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Ja uważam, że ten zapis precyzuje zapis ustawowy. Pan Radny ma prawo w każdej chwili 

zgłosić wniosek formalny z poprawką i my go przegłosujemy. Nie chcę ograniczać prawa 

Pana Radnego do tego żeby zgłaszać poprawki.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Ja będę chciał aby moje uwagi poddać pod dyskusję w ramach wymiany zdań. Może nie 

wiem pewnych rzeczy, niektóre sprawy Pan Przewodniczący mi uświadomił. Pewne rzeczy 

mogę zaakceptować i przystać na nie. Wracając do projektu, w rozdziale ostatnim                         

- postanowienia końcowe przedostatni paragraf mówi, że z dniem wejścia w życie Statutu 

przyjętego niniejszą uchwałą traci moc Statut Gminy przyjęty odpowiednią uchwałą za 

wyjątkiem § 6 i załącznika nr 4 do Statutu, które pozostają w mocy. Podnoszę tą sprawę 

dlatego, że według mnie ten zapis Statutu Gminy, jeszcze obecnie obowiązującego a niedługo 

przestanie funkcjonować w przestrzeni publicznej i skąd przeciętny obywatel będzie wiedział, 

co się kryło w § 6 i załączniku nr 4. To jest ważna sprawa bo to jest paragraf, który opisuje 

nasz herb.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Bardzo się cieszę, że Pan Radny to „wyłapał” bo to jest jedna z kwestii, o której 

rozmawialiśmy na Komisji Statutowej. W związku z czym oddaję głos Panu Mecenasowi, 

który był autorem pomysłu, żeby taki zapis wprowadzić w tej uchwale. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Ja uważam, że tak jak w poprzednim Statucie było to ujęte w osobnym paragrafie, było 

czytelne dla każdego.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panie Mecenasie. Proszę. 

Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Zdaniem wielu prawników żaden przepis nie upoważnia rady do tego, żeby w statucie 

zamieszczać postanowienia dotyczące herbu. Herb gminy powinien być uchwalony odrębną 

uchwałą. Gdybyśmy w tej chwili uchylili postanowienia poprzedniego Statutu w całości, to 

byłby taki czas, że do chwili podjęcia uchwały w sprawie herbu, Gmina nie mogłaby go 

używać, udostępniać, wyrażać zgody na jego temat. Żeby mieć czas na to, aby następna Rada 

mogła przygotować uchwałę o herbie Gminy, to te zapisy pozostawiliśmy w mocy.                            

W momencie kiedy Rada podejmie uchwałę dotyczącą spraw związanych z herbem będzie 

można uchylić pozostałą część Statutu i wówczas będziemy mieli uregulowaną kwestię herbu 

w innej uchwale. To jest kwestia czysto techniczna, ale żeby umożliwić przeprowadzenie 

procedury związanej z przygotowaniem uchwały o herbie, dokonaliśmy tego zapisu ponieważ 

do podjęcia uchwały jest potrzebna opinia Komisji Heraldycznej. Uzyskanie tej opinii 
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wymaga czasu i dlatego żeby nie było próżni dotyczącej postanowień w sprawie herbu te 

postanowienia Statutu zostały utrzymane w mocy. Jak będzie uchwała w sprawie herbu 

Gminy Osieczna, każdy będzie mógł się z nią zapoznać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Pan Przewodniczący Demski. Proszę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W zapisach poprzedniego Statutu, we wszystkich postanowieniach ogólnych jest zapis 

Burmistrz Miasta i Gminy a w projekcie, na przykład w § 1 pkt 3, zostało pominięte słowo 

miasta.         

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dlatego, że obowiązuje zmiana związana z uporządkowaniem tych zapisów. Komisja 

Statutowa zastanawiała się, jak w zgodzie z obowiązującymi przepisami, nazwać organy 

funkcjonujące w naszej Gminie. Proponujemy Burmistrz Gminy bo uważamy, że Gmina 

Osieczna to jest miasto Osieczna i Gmina. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak jest, inaczej byłoby oddzielnie miasto Osieczna i oddzielnie Gmina.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Chcieliśmy też zerwać z dotychczasową praktyką, że na przykład nazywamy się Rada 

Miejska Osiecznej, żeby nie było wątpliwości, że nie jesteśmy tylko Radą Miejską ale 

jesteśmy Radą, w sensie przyszły Samorząd, że to jest Rada Miejska Gminy Osieczna. W tym 

przypadku też jest zmiana nazwy organu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Mnie to przekonuje, ale chciałem dociec, dlaczego to zostało zmienione. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Mam nadzieję, że wszyscy Państwo to zauważyliście bo to jest istotna zmiana w kwestii 

nazewnictwa używanego do tej pory w naszej Gminie. Jeśli dzisiaj przyjmiemy Statut i on 

nabierze mocy prawnej, to Burmistrz nie będzie się nazywał Burmistrz Miasta i Gminy 

Osieczna tylko Burmistrz Gminy Osieczna, a Rada Miejska będzie Radą Miejską Gminy 

Osieczna. Ustawodawca nakazuje żebyśmy te kwestie uporządkowali i to jest nasza 

propozycja.      

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Te zapisy rodzą konsekwencje w postaci choćby zmiany pieczątek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Trzeba zauważyć, ile dzisiaj jest nieporozumień i jak ludzie różnie używają nazw. Nie 

przypuszczam żeby ten akt prawa załatwił sprawę i żeby mieszkańcy od razu zaczęli 

jednolicie używać nowych nazw. Do dzisiaj słyszę Burmistrz Osiecznej, Rada Miasta                               

i Gminy Osieczna, Rada Miejska Osiecznej. Na gruncie dzisiaj obowiązujących przepisów 

Rada naszej Gminy powinna nazywać się Rada Miejska Gminy Osieczna. Dziękuję Panu 

Przewodniczącemu za zgłoszone uwagi, za dyskusję. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w sprawie projektu Statutu Gminy Osieczna? Nie widzę. Dziękuję. 

Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 

18 października 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Osieczna. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje i w kolejnych 

paragrafach mamy wszelkie uregulowania dotyczące Statutu Gminy Osieczna. W § 113 

czytamy, że Rada dokonuje zmian w Statucie odrębnymi uchwałami. Warto pamiętać, że to 

jest akt prawa, który Rada Miejska może zmieniać swoimi decyzjami. W § 114 czytamy,                            

o czym wspominał Pan Przewodniczący, że traci moc poprzedni Statut Gminy. § 115 

Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Wielkopolskiego. Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały w przedstawionym kształcie wraz z przyjętymi poprawkami, proszę 
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podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu?                             

– 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 12 Radnych jednomyślnie 

podjęła uchwałę nr XXXIX/328/2018 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Osieczna. 

Uchwała nr XXXIX/328/2018 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 18 października 2018 r.                          

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 12 i ogłaszam, że w obradach XXXIX sesji nastąpi 8 minutowa 

 

P R Z E R W A. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Wznawiam obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. Przystępujemy do realizacji 

punktu 13. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Osiecznej. 

Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Czytam projekt uchwały. 

Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 18 października 2018 r.                            

w sprawie nadania nazwy ulicy. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska                           

w Osiecznej uchwala, co następuje.  

§ 1. Nadaje się nazwę drodze publicznej położonej w Osiecznej oznaczonej działką numer 

1453/4, obręb Osieczna, nazwę ulica dr Bronisława Świderskiego. 

§ 2. Położenie ulicy oraz jej przebieg przedstawia mapa informacyjna stanowiąca załącznik              

nr 1 do niniejszej uchwały. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli to jest ulica kogo, czego - doktora czyli nazwa w dopełniaczu, to wtedy skrót dr na 

końcu powinien być napisany z kropką.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czyli przy skrócie dr stawiamy kropkę ponieważ w brzmieniu nazwa będzie doktora a nie 

doktor. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w takim kształcie, proszę 

podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu?                        

– 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 12 Radnych jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XXXIX/329/2018 w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Uchwała nr XXXIX/329/2018 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 18 października 2018 r.                          

w sprawie nadania nazwy ulicy stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 13. Otwieram kolejny punkt, w którym zajmiemy się również nadaniem 

nazwy ulicy. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W kolejnym projekcie uchwały mamy nadanie nazwy ulicy położonej w obrębie Wojnowic. 

Proszę Pana Burmistrza o przybliżenie lokalizacji tej ulicy. 
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Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jest to ulica położona w pobliżu osiedla, na którym występują obok głównej ulicy Kopernika 

między innymi takie ulice jak Fiołkowa, Konwaliowa, Lawendowa, Liliowa, Tulipanowa, 

Wrzosowa. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Proponuję aby tej ulicy nadać nazwę Chabrowa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy jest jeszcze inna propozycja nadania nazwy? Nie widzę. Dziękuję. Poddaję pod 

głosowanie propozycję Pani Radnej Białej dotyczącą nadania działce nr 288/27 nazwy ulicy 

Chabrowa. Kto z Państwa Radnych jest za taką propozycją, proszę podnieść rękę – 12 

głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. 

Stwierdzam, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła propozycję nadania nazwy ulicy 

Chabrowa. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała Rady Miejskiej w Osiecznej numer 

kolejny. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje.  

§ 1. Nadaje się nazwę drodze wewnętrznej położonej w Wojnowicach oznaczonej działką 

numer 288/27, obręb Wojnowice, nazwę ulica Chabrowa. 

§ 2. Położenie ulicy oraz jej przebieg przedstawia mapa informacyjna stanowiąca załącznik              

nr 1 do niniejszej uchwały. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w takim kształcie, proszę podnieść rękę  

– 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. 

Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 12 Radnych jednogłośnie podjęła 

uchwałę nr XXXIX/330/2018 w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Uchwała nr XXXIX/330/2018 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 18 października 2018 r.                          

w sprawie nadania nazwy ulicy stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 14. Wierząc, że Pan Burmistrz będzie sprawował dalej urząd 

Burmistrza, pomyślałem czy Samorząd Gminy nie powinien zrobić kroku, żeby ulica 

Chabrowa i rejon, w którym znajduje się ta ulica, nie został włączony do Osiecznej. Nie 

jestem zwolennikiem powiększania na siłę terenu Osiecznej, bo niektórzy mogliby tak sądzić. 

Dla mnie to jest wyjątkowa sytuacja. Nie wiem ile to wymaga działań, mam świadomość, że 

pewnie konieczna byłaby długa procedura wdrożenia tej zmiany. Sytuacja, w której aleja                   

w stronę Wojnowic i ulica Chabrowa jest w Wojnowicach, przynajmniej jeśli chodzi                            

o podział geodezyjny, nie jest stanem normalnym. Czy jest szansa, że Samorząd zajmie się tą 

sprawą? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Myślę, że decyzja, którą Wysoka Rada i Państwo Radni nałożą na organ będzie dla niego, jak 

zawsze, obowiązkiem. Jednak nie wiem jak to jest, jeśli chodzi o kwestię dopłat 

bezpośrednich. Wiem, że na początku dopłat ONW nie dotyczyło miasta Osiecznej. Czy tak 

jest nadal? 

Radny Rady Miejskiej Pan Jarosław Glapiak: 

Tak. ONW nie dotyczy terenów miejskich.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W związku z tym byłbym ostrożny, uwzględniając racje Pana Przewodniczącego, bo jeżeli 

kilka hektarów do tej pory obrębu wojnowickiego przyszła Rada włączy do miasta Osiecznej, 

to ci którzy są właścicielami gruntu stracą dopłaty bezpośrednie.  
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Radny Rady Miejskiej Pan Hubert Kraśner: 

Kwota dopłaty stanowi rocznie wysokość 179 zł do jednego hektara.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Uważam, że przyszła Rada Miejska powinna rozpatrzyć wszystkie argumenty za i przeciw 

dotyczące propozycji włączenia tych gruntów do Osiecznej. Otwieram 15 punkt porządku 

obrad. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Osieczna”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kolejny projekt uchwały dotyczy zmiany „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Osieczna”. Czy ze strony Państwa Radnych są pytania dotyczące tego projektu uchwały? Nie 

widzę. Dziękuję. Czytam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej                            

w Osiecznej z dnia 18 października br. Na podstawi odpowiednich przepisów Rada Miejska 

w Osiecznej uchwala, co następuje.   

§ 1. Przyjmuje się do realizacji zmieniony ,,Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Osieczna” w brzmieniu określonym w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w takim 

kształcie, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał 

od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 12 Radnych 

jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXIX/331/2018 w sprawie zmiany „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Osieczna”. 

Uchwała nr XXXIX/331/2018 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 18 października 2018 r.                          

w sprawie zmiany „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Osieczna” stanowi 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 15. Otwieram punkt 16. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Osieczna na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok i w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Proszę.  

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Włodarczak: 

Szanowni Państwo! Zaproponowane przez Pana Burmistrza zmiany w budżecie Miasta                       

i Gminy Osieczna dotyczą zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 525.261,08 zł. Te 

zmiany wynikają przede wszystkim z otrzymania środków zewnętrznych, a więc: 29.600 zł                  

z Krajowego Biura Wyborczego – diety dla członków komisji wyborczych; 3.000 zł dotacja 

od Wojewody – składki zdrowotne od świadczeń rodzinnych; 22.400 zł – świadczenia 

rodzinne; 9.500 zł – świadczenia pomocy materialnej; 1.004 zł – zakup urządzeń do obsługi 

środka identyfikacji; 369.000 zł – świadczenia 500+; 28.400 zł – rezerwa subwencji 

oświatowej z przeznaczeniem na pomoce dydaktyczne dla Zespołu Szkół w Świerczynie; 

46.332 zł – środki z funduszu sprawiedliwości na zakup sprzętu dla OSP Osieczna. Po stronie 

wydatków propozycja dokonania zmian pomiędzy podziałkami klasyfikacji budżetowej                      

i między zadaniami. I tak. Zmniejszenie o 300.000 zł – rewitalizacja centrum Osiecznej; 

150.000 zł zwiększenie na zadanie inwestycyjne droga dla rowerów; 5.500 zł zwiększenie na 

wydatki związane z nieruchomościami gminnymi; 2.000 zł – zmiany między paragrafami plus 

zwiększenie na zakup systemu eSesja do obsługi sesji; 2.500 zł – Szkoła Podstawowa                        

w Osiecznej zwiększenie z tytułu zwiększonych dochodów; 2.000 zł – Przedszkole                             
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w Drzeczkowie oraz zmiany stricte w planach finansowych jednostek, tj. 11.580 zł w Zespole 

Szkół w Kąkolewie; 9.180 zł – Zespół Szkół w Świerczynie a także w Szkole Podstawowej                         

w Osiecznej i w Urzędzie Miasta i Gminy. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

dotyczą dostosowania załącznika Prognozy do zmian wynikających z projektu uchwały oraz 

do zmian dokonanych z zarządzeń z dnia 31 sierpnia i 20 września, a w załączniku 

przedsięwzięć zmniejszenie na zadaniu rewitalizacja centrum Osiecznej oraz wprowadzenie 

przedsięwzięcia bieżącego w kwocie 17.220 zł związanego z przygotowywaniem 

dokumentacji na potrzeby opracowywania planu zagospodarowania przestrzennego. Dziękuję.         

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej? Nie 

widzę. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta                                        

i Gminy Osieczna na 2018 rok. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia  

18 października 2018 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 

2018 rok. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1. W budżecie Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 przyjętym uchwałą z 21 grudnia 2017 

roku wprowadza się zmiany, które omówiła i przedstawiła Pani Skarbnik.  

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXIX/332/2018                   

z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Osieczna na rok 2018, która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 16. Otwieram punkt 17. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                 

i Gminy Osieczna na lata 2018-2028.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy są pytania do projektu uchwały w sprawie WPF? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały w powyższej sprawie. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej   

z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                       

i Gminy Osieczna na lata 2018-2028. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska   

w Osiecznej uchwala, co następuje:   

§ 1. 1. W Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2024 

przyjętej uchwałą Nr XXXI/256/2017 z dnia 21 grudnia 2017 roku ze zmianami, wprowadza 

się następujące zmiany:  

1) załącznik Nr 1 do uchwały Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta i Gminy Osieczna 

otrzymuje brzmienie, jak załącznik nr 1 do niniejszej uchwały,  

2) załącznik Nr 2 do uchwały obejmujący wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej otrzymuje brzmienie, jak załącznik nr 2 do niniejszej uchwały.  

2. Dołącza się nowe brzmienie objaśnień przyjętych do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                       

w przedstawionym kształcie, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                            
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– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXIX/333/2018                   

z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                      

i Gminy Osieczna na lata 2018-2028 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Zrealizowaliśmy punkt 10. Otwieram punkt 11 porządku obrad. 

Ad. 18. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Informuję, że na XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 21 sierpnia 2018 r. 

interpelacji nie zgłoszono. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Na dzisiejszej sesji interpelacji nie zgłoszono. Były zapytania, w związku z tym proszę Pana 

Burmistrza o udzielenie odpowiedzi.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wysoka Rado, Szanowni Państwo! Jeśli chodzi o zapytania zgłoszone przez Panie i Panów 

Radnych na dzisiejszej sesji, to odpowiem na nie według kolejności pytających. Pan Radny 

Forszpaniak. Potwierdzam, że w Łoniewie położono nowy dywanik asfaltowy. W Kąkolewie 

są to drogi powiatowe czyli ulice Rydzyńska, Krzywińska. To działanie jest objęte 

przetargiem i kontraktem, który zawarł Powiat Leszczyński w dofinansowaniu 50 na 50.                     

Z naszej wiedzy wynika, że prace mają zakończyć się do końca października. Pani Radna 

Biała zgłosiła zapytanie dotyczące drogi do farmy w Świerczynie. Drogi, w której są dziury. 

Myślę, że Panowie z naszej brygady ustalą, które z tych dziur należy uzupełnić asfaltem „na 

zimno”. Wyrwy w drodze do farmy w Świerczynie zostaną naprawione. Pan Przewodniczący 

Lewicki pytał o chodniki wzdłuż tych ulic w Osiecznej, które w tym roku zostały poddane 

remontowi. Od początku mówiliśmy, że tegorocznym zakresem robót była objęta wymiana 

krawężników i położenie dywanika asfaltowego z wypoziomowaniem studzienek kanalizacji 

deszczowej. Natomiast chodniki będziemy systematycznie remontować. Prace te będą 

wykonywać pracownicy z brygady Urzędu w przyszłym roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Dziękuję. Nie otrzymałem odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji dotyczące Centrum                        

i gospodarki odpadami.    

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Pani Skarbnik udzieli odpowiedzi. Proszę. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Włodarczak: 

Pan Przewodniczący pytał o koszty budowy Centrum Kultury i Biblioteki. Od 2012 roku do 

2017 roku poniesione wydatki stanowią kwotę 3.416.993,88 zł plus planowane wydatki 

tegoroczne w kwocie 2.400.000 zł to razem jest 5.817.383,25 zł. Na dzień dzisiejszy 

wykonanie planu do końca września plus koszty, które zostały poniesione wcześniej 

osiągnęły kwotę 5.242.246 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Bardziej zależało mi na wyszczególnieniu, co ile kosztowało, czyli przetarg, roboty naszych 

pracowników, przyłącza, itd. Zadałem też drugie pytanie dotyczące bilansu gospodarki 

odpadami od momentu wystąpienia Gminy ze Związku Komunalnego. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Włodarczak: 

Przygotujemy pisemną informację i przekażemy Panu Przewodniczącemu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 18. Przystępujemy do realizacji punktu 19, tj. wolne głosy                 

i wnioski.  

Ad. 19. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Przewodniczący Zbigniew  

Demski. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Korzystając z okazji, bo to jest dla mnie ostatnia sesja, chciałem podziękować wszystkim 

Koleżankom i Kolegom Radnym, Sołtysom, pracownikom Urzędu za miłą współpracę przez 

te cztery lata. Wszystkim, którzy ubiegają się ponownie o mandat radnego życzę wygranej                     

i samych sukcesów w działalności samorządowej. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan 

Burmistrz. Proszę.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Drodzy Państwo, korzystając z tego, że mam wyjątkową przyjemność podziękować 

wszystkim obecnym za cztery lata wspólnej pracy, przekonany jestem, że trudnej pracy, ale 

też, mówię o swojej opinii, owocnej pracy. Powiem najprościej jak potrafię. Dziękuję za już, 

dziękuję tym którzy z różnych powodów nie zdecydowali się ubiegać o mandat w kolejnej 

kadencji i trzymam kciuki za tych, którzy uczestniczą w kampanii wyborczej aby osiągnęli 

sukces. Pozwólcie, że podziękuję Państwu Radnym i Państwu Sołtysom wręczając 

symboliczne upominki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękujemy. Pan Burmistrz Kuśnierek. Proszę. 

Zastępca Burmistrza Pan Stefan Kuśnierek: 

Szanowni Państwo! Panorama Leszczyńska sprzedaje udziały w użytkowaniu wieczystym na 

terenie Stanisławówki. Udziały są sprzedawane w trzech pakietach. Pan Burmistrz zamierza 

w ramach pierwokupu wykupić jeden pakiet o najniższej wartości. W związku z tym pytamy, 

czy na takie działanie mamy delegację czy też nie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jest to działka, która sąsiaduje z działką wykupioną przez trzech właścicieli. Ona dotyczy 

terenu przy jeziorze Łoniewskim. Ci z Państwa którzy znają teren, to mówimy o tzw. małej 

plaży. Jest to działka o powierzchni około pół hektara. Są trzy duże pakiety tych którzy 

zamierzają kupić udziały. Najmniejszy pakiet, do którego byśmy się skłonili i prosimy                        

o delegację Wysokiej Rady na to działanie, stanowi wartość rzędu 22.000 zł. Proszę Wysoką 

Radę o opinię, jakie jest Państwa stanowisko w tej sprawie i czy otrzymam zgodę na 

pierwokup. Termin już biegnie, wynosi 30 dni, w ciągu których trzeba zgłosić prawo 

pierwokupu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Moje zdanie Państwo znają. Tak jak Pan Burmistrz powiedział i jak Państwo pamiętają naszą 

rozmowę sprzed kilku tygodni. Mogę tylko podtrzymać to, co powiedziałem ostatnio bez 

względu na to, czy już dziś, czy za rok, czy za dwa lata nasza Gmina będzie coś z tym 

gruntem, jeśli będzie go miała, robić. Dzisiaj warto skorzystać z takiej jedynej okazji, żeby 

zachować władztwo nad kawałkiem gruntu. Wszystkim życzę żeby jak najdłużej żyli, ale 

kiedy już nas nie będzie, to będzie tak, że Stanisławówka będzie dzielnicą Osiecznej lub 

oddzielną miejscowością. Na pewno ważna będzie kwestia dostępu do jeziora, plaży 

miejskiej, itd. Jeśli się pojawia taka szansa, to jeśli chodzi o moje zdanie, to popieram 

inicjatywę, pomysł Pana Burmistrza. Poddaję pod głosowanie propozycję przedstawioną 

przez Pana Burmistrza. Kto jest za przyjęciem stanowiska Pana Burmistrza w przedstawionej 
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kwestii, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw – 0 głosów. Kto się wstrzymał od 

głosu – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 

Radnych jednomyślnie udzieliła zgody na skorzystanie z prawa pierwokupu udziałów                          

w użytkowaniu wieczystym działki położonej na terenie Stanisławówki.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w punkcie wolne głosy i wnioski? 

Nie widzę. Dziękuję. Od początku sesji jest z nami Pan Stanisław Kowaliszyn, który jest 

Prezesem firmy wielobranżowej BOST i autorem pisma, które zgodnie z Jego wolą zostało 

przedstawione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady przez Radnego Pana Dariusza Bojka. 

Ja chciałem to pismo przedstawić na sesji, tak jak Pan prosił, ale Pan Radny Bojek ubiegł 

mnie w tym sensie, że przedstawił je na wspólnym posiedzeniu Komisji. Jest tak, że Pana list 

nie został przeczytany na posiedzeniu Rady, ale każdy z Radnych otrzymał jego kopię.                            

W związku z czym, jak mniemam każdy z Radnych zna treść tego pisma. Czy Pan chciałby 

dodać coś w tej kwestii?  

Prezes firmy wielobranżowej BOST Pan Stanisław Kowaliszyn: 

Nie. Chciałem tylko żeby pismo wpłynęło, zostało odczytane i żeby Radni przyjęli je do 

wiadomości.               

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Rozumiem, że Pan jest usatysfakcjonowany w tym sensie, że jeśli Pan wie, że każdy                              

z Radnych jest w posiadaniu treści tego listu, to prośba Pana została spełniona. 

Prezes firmy wielobranżowej BOST Pan Stanisław Kowaliszyn: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

19. W punkcie 20 przystąpimy do głosowania nad przyjęciem protokołu ostatniej sesji Rady 

Miejskiej. 

Ad. 20. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu XXXVIII sesji Rady Miejskiej. Kto z Państwa 

Radnych jest za jego przyjęciem, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                     

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska 

w Osiecznej w obecności 12 Radnych jednomyślnie przyjęła protokół XXXIX sesji. 

Zamykam punkt 20. Pięknie, jak zawsze mówił Pan Burmistrz, równie pięknie mówił mój 

Kolega Zbigniew Demski i pewnie wszyscy mamy takie odczucia, że życie szybko mija                        

i równie szybko minęły nam wspólne cztery lata. Najpiękniej jak potrafię dziękuję wszystkim 

i każdemu z osobna za to, że mogliśmy razem przeżyć cztery lata. Jestem przekonany, że to 

były dobre cztery lata dla naszej Gminy. Ogrom zadań przed następnym Samorządem, przed 

następną kadencją Samorządu, ale należy się cieszyć, że żyjemy w takich czasach, w których 

jest do wykonania tyle zadań a nie, że nie ma nic do roboty i nic się nie dzieje. Dużo się 

dzieje, wszystko się pięknie rozwija, tylko się cieszyć. Liczę na to i życzę przyszłemu 

Samorządowi, żeby to było w dalszym ciągu miejsce, gdzie ludzie w sposób odpowiedzialny, 

dojrzały, różnią się, ścierają się różne poglądy i opinie a wszyscy mamy jeden cel - dobro 

naszej Gminy, a każdy z nas zachowuje prawo do tego, żeby widzieć inną drogę dojścia do 

celu, czy do jeszcze lepszej przyszłości. Ciągle powtarzam, pamiętajmy proszę, że naszą 

Gminę dostaliśmy po tych, co byli przed nami i oddamy ją tym, co będą po nas. My jesteśmy 

od tego żebyśmy ją oddali lepszą niż ta, którą dostaliśmy od naszych poprzedników. I to jest 

nasze zadanie. Życzę wszystkim wszystkiego dobrego i do zobaczenia.  
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Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękujemy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przystępujemy do zakończenia obrad Rady Miejskiej. 

Ad. 21. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej. Dziękuję Państwu za obecność i pracę na 

dzisiejszej sesji.  
 
 
 
 

           Protokołowała:                                         Przewodniczący obrad:                  

 

       Małgorzata Nowak                                                  Roman Lewicki 


